
Besvarelse af spørgsmål 148 alm. del stillet af Det Energipolitiske 
Udvalg den 20. december 2004.

Spørgsmål 148:
”Ministeren bedes kommentere vedlagte artikel i Jyllands-Posten den 16. 
december 2004: ”Minister i kovending om bredbåndsplaner”.”

Svar:
Jeg har forelagt spørgsmålet for ministeren for videnskab, teknologi og 
udvikling, som har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde mig:

”Den overordnede strategi for udbredelse af it-infrastruktur i Danmark er 
klar. Velfungerende og reel konkurrence på telemarkedet er det middel, 
der satses på for at sikre et bredt og varieret udbud af tjenester til alle 
brugere. 

Min kommentar i den nævnte artikel om, at det kan minde om at bygge to 
motorveje ved siden af hinanden, skal opfattes som et udtryk for, at bred-
båndsudrulningen i Danmark i forvejen er god, i og med at udbredelsen af 
bredbånd til danskerne er i verdensklasse. 

Når energiselskaberne skal vurdere, om de vil trække fiberkabler ud til 
den enkelte forbruger, er der ikke tvivl om, at der vil blive tale om hård 
og reel infrastruktur-konkurrence, som jeg naturligvis hilser velkommen 
på telemarkedet. Jeg har understreget, at det hverken er regeringens eller 
videnskabsministerens opgave at tage stilling til energiselskabernes inve-
steringer, men at det alene er selskaberne og deres ejere, der må vurdere, 
hvorvidt det er en god forretningsmodel at foretage disse investeringer.”
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